
PROTOKÓŁ Nr XVI/08
z XVI posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 24 czerwca 2008 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz.  900, 
zakończyła się o godz.1145

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia XVI sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej  Przewodniczący Pan Stefan 
Troc.

Pan Przewodniczący  powitał  radnych  i  gości  obecnych  na  sesji.  Stwierdził,  że  na 
ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 13 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  porządek  sesji  wraz  z  projektami  uchwał  radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji.
Pan Przewodniczący zgłosił wniosek o wprowadzenie następujących zmian do przedłożonego 
porządku obrad :

1. Zdjąć z porządku obrad pkt 8 – “Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
odnowy miejscowości Tokary”.

2. Przestawić kolejność podejmowania uchwał – punkt 6 porządku obrad na miejsce 7, 
zaś dotychczasowy punkt 6 na miejsce 7. Jest to związane z chwilową nieobecnością 
na sesji Pana Wójta Gorochowicza, który uczestniczy w przetargu.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 13 radnych, przyjęła wniosek w sprawie 
skreślenia  z  porządku  obrad  punktu  “Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu 
odnowy miejscowości Tokary”.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 13 radnych, przyjęła wniosek w sprawie 
zmiany kolejności podejmowania uchwał w punkcie 6 i 7 porządku obrad.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 13 radnych, ustaliła porządek obrad XVI 
sesji Rady Gminy.
Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Mielnik.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę na terenie Gminy Mielnik.
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Mielnik  do  Organizacji  

Turystycznej “Szlak Jagielloński”.
10. Informacja o stanie bezpieczeństwa i działalności jednostek OSP na terenie gminy.
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
12. Wolne wnioski.
13. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XIV i XV sesji Rady Gminy są wyłożone 
na  sali  obrad i  jeżeli  do końca  sesji  nie  zostaną  zgłoszone  do nich  uwagi  lub poprawki, 
zostaną one przyjęte w takiej formie, w jakiej je sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami.
● Są  niewielkie  problemy  z  zasilaniem  energetycznym  oczyszczalni,  Pan  Wójt 

wspominał o tym na poprzedniej sesji. Zakład Energetyczny chce, aby linia zasilająca 
była podziemna a nie naziemna. 
Ważniejszym problemem jest to,  że mimo zapowiedzi,  nabór wniosków na środki  
unijne nastąpi nie wcześniej niż na koniec września lub początek października. W tej 
sytuacji nie możemy ogłosić przetargu i podpisać umowy z wykonawcą, ponieważ  
wówczas możemy nie uzyskać środków z Unii. Zasada jest taka, że najpierw należy 
podpisać umowę z Zarządem Województwa, dopiero potem z wykonawcą. Wygląda 
na to, że w roku bieżącym żadne prace nie rozpoczną się, bo najwcześniej w grudniu 
możemy wyłonić wykonawcę oczyszczalni.

● Wykonawca zgłosił dwie drogi do odbioru – przedłużenie ulicy Wysockiej w Mętnej i 
w Oksiutyczach droga na pole, za Panem Purą. Pan Wójt widział te drogi i uważa, że 
są dobrze wykonane.

● Ogłoszono przetarg na remont budynku w Tokarach (będzie w nim mieszkanie dla 
rodziny z Kazachstanu). Wygrała firma, która dala najniższą kwotę, tj. ponad 363 tys. 
złotych. Zróżnicowanie cen było bardzo duże. Firma, która wygrała, jest nam dobrze 
znana,  wykonywała  szereg  prac  remontowych  na  terenie  gminy,  dotychczas  nie 
mieliśmy z nią problemów.

● Dokonany został odbiór garażu przy Urzędzie Gminy, wnieśliśmy zastrzeżenia co do 
jakości prac, do dzisiaj nie ma jeszcze protokołu końcowego odbioru.

● Wykonana została plaża na Bugiem i pomost w Topolinie.
● Jest problem z dotrzymaniem terminu budowy wieży widokowej, związane jest to ze 

stanem ulicy dojazdowej do wieży. Po deszczu nie da się jechać tą ulicą. Wykonawca 
wieży, w ramach dodatkowego zlecenia, dokona naprawy drogi dojazdowej.

● W dniach 28-29 czerwca br. odbędą się Dni Mielnika, Pan Wójt zaprosił wszystkich 
do uczestnictwa w tej imprezie.

● W dniach 2-20 lipca  br.  Pan Wójt będzie  przebywał  na urlopie  wypoczynkowym. 
Zastępstwo  w tym  okresie  będzie  pełnił  Pan  Wójt  Gorochowicz,  zaś  w sprawach 
administracyjnych Sekretarz Gminy. Obaj Panowie znają podział obowiązków.
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Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Pana Wójta o jego pracy w okresie 
między sesjami.

Do punktu 4.

Pan Przewodniczący  Rady poinformował  o  interpelacjach  złożonych  na  XV sesji  Rady 
Gminy i o udzielonych na nie odpowiedziach.

Interpelacja nr 35/08 Pani Olgi Pogrebniak
1. Droga gminna tzw. ,,Oksiutynka”, czy będzie poprawiona jakość tej drogi.

Droga  ta  uczęszczana  jest  po  prywatnym  terenie,  pas  drogowy  natomiast  jest  
nieprzejezdny.  Przy tej  drodze znajdują się również place budowlane należące do  
Urzędu Gminy.

2. Czy  będzie  udostępniony  plac  gminny  na  boisko  dla  młodzieży,  już  zaczęły  sie 
wakacje , młodzież gra na drodze powiatowej.

(w zał. na str..........prot.)

Interpelacja nr 36/08 Pana Jana Weremijewicza
Jaki  jest  przewidywany  termin  remontu  drogi  powiatowej  na  odcinku  Osłowo  kol.  - 
Olchowicze.
Czy zarządca drogi doprowadzi pobocza drogi do odpowiedniego stanu tj. wycinka krzaków, 
których gałęzie wyrastają aż na jezdnię.

(w zał. na str..........prot.)

Zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
Pan  radny  zgłosił  zastrzeżenia  do  jakości  wykonania  drogi  łączącej  wieś  Oksiutycze  z 
Szumiłówką,  brak jest  przepustów na drodze,  co uniemożliwia wjazd do lasu i dojazd do 
działek prywatnych. Trzeba to naprawić.

Zapytanie Pana Adama Toboty
1. Czy  są  określone  jakieś  terminy  związane  z  oddaniem  do  użytku  pomieszczeń 

hotelowych w budynku OSP?
2. Czy wykonano jakieś prace w sprawie załatania dziur na ulicy Sadowej?
3. Czy  mamy  jakąś  wiedzę  na  temat  prywatyzacji  usług  medycznych  i  ich 

zabezpieczeniem w gminie?
4. Jaki jest koszt wykonania plaży?

Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Pani  radna  w imieniu  mieszkańców ulicy  Brzeskiej  i  Piaskowej  zwróciła  się  z  prośbą  o 
wyciszenie o godz. 2230 imprezy rozrywkowej ,,Dni Mielnika”.

Do punktu 6.

Pan Wójt Gminy poinformował, że w dniu wczorajszym odbyło się w Mielniku zebranie 
wiejskie  w  sprawie  planu  odnowy  miejscowości  Mielnik.  Frekwencja  na  zebraniu  była 
kilkuosobowa, zebranie zatwierdziło przedłożony plan odnowy miejscowości Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 13 radnych, podjęła uchwałę nr XVI/70/08 
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w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Mielnik.
(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 7.

Pan Dyrektor  Kranz uzasadnił  przedstawiony projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia 
taryfy cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik.
Wyjaśnił,  że  podwyżka  ceny  wody  spowodowana  jest  zwiększeniem  kosztów  energii, 
robocizny, wszelkich kosztów związanych z opłatami. Podwyżka ceny wody jest minimalna, 
średnio 5 %, jest to bardzo mało.
Pan Dyrektor odpowiedział na zadane mu na posiedzeniu Komisji pytania:

1. Produkcja  wody  w  w  2007r.  wyniosła  92.600  m3, sprzedaż  78.300  m3,  w  2006r. 
produkcja 103.300 m3, sprzedaż 81.800 m3.

2. Jeśli chodzi o przychód w 2007r. ze sprzedaży wody, to wyliczono go za 5 kwartały – 
IV kwartał 2006r. i cztery kwartały 2007r. Takie były wówczas przepisy.

Pan Jan Weremijewicz
Skąd wynika różnica w produkcji i sprzedaży wody w poszczególnych latach?

Pan Dyrektor Kranz
Różnica jest wynikiem strat spowodowanych awariami, ubytkami wody itp.

Pan Stefan Troc
Czy w ostatnim czasie zostały wykryte nielegalne podłączenia wody?
Czy są prowadzone kontrole w tym zakresie?

Pan Dyrektor Kranz
Nie  wykryto  nielegalnego  poboru  wody  (poza  licznikiem).  Specjalnych  kontroli  w  tym 
zakresie nie przeprowadzano, sprawdza się to przy odczytach licznika. Jest to jednak trudne 
do sprawdzenia.

Pan Stefan Troc
Stwierdził,  że  kontrole  w  tym  zakresie  powinny  być  prowadzone  i  są  metody  tego 
sprawdzenia. Wystarczy zamknąć zasuwę i odkręcić wodę. Wtedy będzie wiadomo czy woda 
jest pobierana poza licznikiem.

Pan Kazimierz Tobota
Stwierdził,  że  widzi  pewne rozbieżności  w informacji  dotyczącej  ilości  sprzedanej  wody. 
Poprosił o ich wyjaśnienie.

Pan Tomasz Gorochowicz
Wyjaśnił, że kalkulację przedstawiono na okres od 1 lipca br. do 30 czerwca przyszłego roku i 
jest  tam ujęta przewidywana ilość wody,  która może być  zużyta.  Dopiero po roku będzie 
wiadomo jakie faktycznie było zużycie wody. Podana wartość została przyjęta do wyliczenia 
kosztów.

Pan Adam Tobota
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Czy  zmniejszenie  o  połowę  strat  wody  wystarczyłoby  na  pokrycie  wzrostu  kosztów 
związanych z utrzymaniem wodociągu?
Jeśli tak, to jakie działania w tej sprawie zaplanowane są w najbliższej przyszłości? Czy takie 
działania były podejmowane w 2007r. i jakie przyniosły efekty?

Pan Dyrektor Kranz
Zmniejszenie  o  połowę  strat  nie  pokryje  wzrostu  kosztów  związanych  z  utrzymaniem 
wodociągu. Straty wody za 2007r. wynoszą 10% - 15 % i przy wielkości naszej gminy są 
optymalne. Liczniki wody są niedokładne, mamy zakupionych 100 szt. nowych liczników i 
jesteśmy w trakcie ich wymiany.

Pan Adam Tobota
Nie zgodził się ze stwierdzeniem Pana Kranza, że strata 14 tys. litrów wody w skali roku jest 
optymalna i można ją zaakceptować.

Pan Wójt Gminy
Rada Gminy ma  dzisiaj  podjąć  decyzję  czy  wyraża  zgodę na  5% podwyżkę  ceny wody. 
Wiadomo, że straty wody są i należy je wyeliminować. Należy to zrobić poprzez szybkie 
usuwanie awarii,  wymianę wodomierzy,  zlikwidowanie nielegalnych podłączeń,  jeśli  takie 
istnieją. 
Zaapelował do radnych o zgłaszanie faktu nielegalnego poboru wody, jeśli taki będzie im 
wiadomy.
Zwrócił  się  do  radnych  o  przyjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik.

Pan Stefan Troc
Uważa, że należy podjąć działania w sprawie sprawdzenia i wyeliminowania nielegalnego 
poboru wody, zarówno z hydrantów jak i poza licznikiem. Takie przypadki na pewno są i 
trzeba im przeciwdziałać. Nie może być tak, że na dobę rozpływa się nie wiadomo gdzie 38 
m3 wody i pozostali odbiorcy za to płacą.

Pan Adam Tobota
Już rok temu podnoszono te kwestie przy okazji podnoszenia ceny wody i od tego czasu nic 
się  nie  zmieniło.  Pan radny zadał  na początku  dyskusji  konkretne pytanie  jakie  działania 
podjęto w tej sprawie i nie otrzymał  na nie odpowiedzi. Gdyby Pan Kranz miał prywatną 
firmę i uciekałoby mu w ciągu roku 14 tys.m3 wody, to na pewni podjąłby jakieś działania.
Stwierdził, że zadawane w tej sprawie pytania to nie demagogia a dociekliwość.

Na  pytanie  Pani  Barbary  Terpiłowskiej czy  oficjalnie  została  zgłoszona  awaria  na 
skrzyżowaniu ulicy Brzeskiej i Królewskie Pan Dyrektor Kranz odpowiedział twierdząco.

Rada Gminy 7 głosami za, przy 4 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących się, 
podjęła  uchwałę  nr  XVI/71/08 w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 8.
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Pani  Łarysa  Kierkowicz-Skarbnik  Gminy przedstawiła  i  omówiła  projekt  uchwały  w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.

Rada Gminy 12 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr 
XVI/72/08 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.

(w zał. na str..........prot.)

(po przerwie)

Do punktu 9.

Pan  Wójt przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Mielnik  do 
Organizacji Turystycznej ,,Szlak Jagielloński”.
Na  przedstawiciela  Gminy  Mielnik  w  Organizacji  Turystycznej  Pan  Wójt  zaproponował 
kandydaturę Pana Piotra Wysockiego – Sekretarza Gminy Mielnik.

Pan Stefan Troc
Czy uchwała ta dotyczy tworzonego wzdłuż granicy szlaku rowerowego?

Pan Sekretarz Gminy
Jest  to  inny szlak,  tworzony w ramach Programu Rozwoju Polski  Wschodniej,  w którym 
również  będziemy  uczestniczyli.  Szlaki  te  zapewne  będą  się  w  niektórych  miejscach 
krzyżowały, są to jednak różne szlaki.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 13 radnych, podjęła uchwałę nr XVI/73/08 
w sprawie przystąpienia Gminy Mielnik do Organizacji Turystycznej ,,Szlak Jagielloński”.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 10.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  o  stanie  bezpieczeństwa  i 
działalności jednostek OSP na terenie gminy.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 11.

Odpowiedź na interpelację nr 35/08 Pani Olgi Pogrebniak
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy

1. Nic jeszcze nie robiliśmy w sprawie drogi. Droga jest  przejezdna,  jeśli  właściciele 
poszczególnych  działek  wniosą  protest,  na  pewno  będziemy musieli  podjąć  jakieś 
działania. Jest jednak duży problem z wykonawcami prac drogowych.

2. Boisko dla młodzieży - jest teren przewidziany na ten cel,  plac szkolny.  Teren ten 
trzeba jednak odkrzaczyć, wykosić trawę. Mamy zatrudnioną jedną osobę na etacie 
drogowca, jest to mało jak na potrzeby w gminie. W innych wsiach mieszkańcy wsi 
sami angażują się prace przy urządzeniu boiska, tak jest w Moszczonie Królewskiej, 
Maćkowiczach, Sutnie. Możemy zakupić słupki i siatki do ustawienia na boisku.
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Odpowiedź na interpelacje nr 36/08 Pana Jana Weremijewicza
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
W  sprawie  wycinki  krzaków  i  uporządkowania  poboczy  przy  drodze  powiatowej  Pan 
Sekretarz Gminy, jako radny powiatu, podejmie interwencję w Powiatowym Zarządzie Dróg.
W sprawie  remontu  drogi  powiatowej  na  odcinku  Osłowo  Kol.  -  Olchowicze  Pan  Wójt 
odczytał  pismo  z  Ministerstwa  Infrastruktury,  skierowane  do  Starostwa  Powiatowego  w 
Siemiatyczach, w którym informują, że w roku bieżącym powiat nie otrzyma środków na tę 
drogę. W tej sytuacji należałoby się zastanowić, co zrobimy z przeznaczonymi na ten cel w 
budżecie własnymi środkami.

Odpowiedź na zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Wykonawca drogi wykonał te przepusty, które były przewidziane w projekcie. Wykonawca 
zgłosił  już  do  odbioru  tę  drogę,  w  trakcie  odbioru  można  będzie  uzgodnić  wykonanie 
dodatkowych  zjazdów,  poza  tym  zadaniem.  Nie  będzie  stanowiło  problemu.  wykonanie 
jednego lub dwóch zjazdów.

Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Na pewno będzie wieczorem ciszej, ponieważ koncert będzie na dużej scenie, zaś dyskoteka 
na małej. Różnica w głośności będzie znaczna.

Odpowiedź na zapytanie Pana Adama Toboty
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy

1. Pan Wójt  stwierdził,  że  nie  jest  w stanie  odpowiedzieć  na  pytanie,  kiedy zostaną 
zakończone prace w hotelu. Obecny Pan Dyrektor przedstawił terminarz wykonania 
poszczególnych  prac  w  hotelu,  prace  nie  są  jednak  wykonywane  zgodnie  z  tym 
terminarzem. 
Pan  Gorochowicz  poinformował,  że  I  piętro  zostało  przygotowane  do  kładzenia  
wykładzin - terakoty i glazury, na II piętrze nie jest jeszcze skończone kładzenie płyt.

2. Prace na ulicy Sadowej zostaną zlecone Zakładowi Gospodarki Komunalnej (łatanie 
dziur).

3. Koszt wykonania plaży wyniósł 7 tys.złotych plus VAT.
4. Prywatyzacja ZOZ – Pan Wójt nie ma żadnej, oficjalnej informacji na ten temat. Od 1 

lipca  br.  zmienia  się  Dyrektor  ZOZ,  obecny  Dyrektor  złożył  rezygnację.  Nowym 
Dyrektorem ZOZ będzie Pan Robert Maksimiuk.

Pani Barbara Terpiowska
Poinformowała,  że  w  rozmowie  ustępujący  Dyrektor  ZOZ  stwierdził,  że  na  temat 
prywatyzacji nic nie jest mu wiadome. Nie podejmowano żadnych działań w tym kierunku.

Pan  Wójt  Gminy poinformował,  że  sprzęt,  który  zakupiliśmy  do  Gminnego  Ośrodka 
Zdrowia jest własnością gminy i jeśli nastąpią jakiekolwiek zmiany, zabierzemy go. Sprzęt 
ten,  w drodze  przetargu,  wydzierżawilibyśmy tej  osobie,  która  świadczyłaby  podstawową 
opieką medyczną w gminie.

Do punktu 12.
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Pani Olga Pogrebniak
1. Drogi biegnąca po prywatnym terenie może i jest przejezdna, ale trzeba tę sprawę 

uregulować i wytyczyć  właściwą drogę,  bo jeśli  właściciel  działki  zagrodzi,  to nie 
będzie którędy przejechać. Droga jest bardzo uczęszczana.

2. Sprawa  boiska  –  sprawę  zgłaszano  do  Pana  Wójta  i  jego  zastępcy,  teren  placu 
szkolnego nie jest zarośnięty, stoją na nim narzędzia rolnicze jednego z mieszkańców i 
trzeba  go  zmobilizować  do  ich  usunięcia.  Mieszkańcy  dużo  prac  wykonują 
własnoręcznie, koszą, sami posadzili sadzonki na tym placu.

3. Hydranty we wsi są wykorzystywane do podlewania ogródków.

Pani Helena Jaroszuk -sołtys wsi Homoty zwróciła się z prośbą o wykoszenie trawy przy 
świetlicy.

Pan Wójt Gminy
Poinformował,  że  niezwłocznie  zostanie  wysłane  pismo  do  mieszkańca  Radziwiłłówki  z 
żądaniem usunięcia maszyn z placu szkolnego, w piśmie zostanie określony termin do kiedy 
ma to zostać zrobione.
Pan Wójt w kwestii boisk stwierdził, że zawsze można do niego lub jego zastępcy przyjść i 
rozmawiać w tej sprawie, niekoniecznie trzeba czekać sesji i podnosić wrzawę. 
Poinformował, że w trakcie objazdu gminy zauważył, że przy jednej ze świetlic przez trzy 
tygodnie  stały  nieposadzone  tuje,  choć  było  uzgodnione,  że  gmina  je  kupi  a  mieszkańcy 
posadzą we własnym zakresie.  Padło również pytanie  ze strony sołtysa  czy nie może ich 
posadzić ZGK. Zakład może to zrobić, ale trzeba mu dać zlecenie i zapłacić.
Pan Wójt podał przykłady wsi, których sołtysi kontaktują się z Wójtem i zgłaszają potrzeby, 
sami też pracują przy wielu pracach porządkowych we wsi.  Trudno jest  pomóc sołectwu, 
którego sołtys nie zabiega o taką pomoc i nie zgłasza potrzeb. Powinna to być inicjatywa 
oddolna.

Pan Stefan Troc zwrócił  się o zakupienie  z budżetu gminy do każdej wsi, jeśli  jest  taka 
możliwość, po jednej lub więcej piłek dla młodzieży. 

Pan Sekretarz Gminy
Kupno piłki jest wydatkiem rzędu 20 złotych. Jeśli zakupimy te piłki z budżetu gminy, to 
komu je należy we wsi wydać? Nie jest problemem kupno tych piłek, tylko kto będzie nimi 
we wsi rządził?
Jeśli Rada Gminy podejmie taką decyzję, to piłki zostaną kupione.
Pan Sekretarz  poinformował  o  sytuacji  związanej  z remontem drogi  powiatowej  Mielnik-
Siemiatycze.  Ministerstwo  Infrastruktury  zdecydowało,  że  w  roku  bieżącym  subwencja 
zostanie  przeznaczona  na  obiekty  mostowe,  w  związku  z  tym  stracił  nie  tylko  powiat 
siemiatycki, ale również inne samorządy.
Jest  również  problem ze  środkami  na  te  zadania,  które  mieliśmy  realizować  wspólnie  z 
powiatem w Wajkowie, Niemirowie i Sutnie. Powiat nie ma środków na te zadania.
Pan Sekretarz uważa, że z pieniędzy przeznaczonych przez nas w budżecie (500 tys.zł.)  i 
pieniędzy powiatu (150 tys.zł) można byłoby zrobić połowę planowanego odcinka drogi (4 
kilometry). 
Będą problemy co do finansowania dróg na naszym terenie. Powiat złożył wniosek do RPO 
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na ponad 15 km. dróg, obejmujący gminy zachodnie. Nas w tym przedsięwzięciu nie ma.
Kolejny nabór wniosków będzie pod koniec 2009r. albo w 2010r., wówczas można liczyć na 
przedsięwzięcie finansowane na naszym terenie (droga Koterka-Klukowicze). Jeśli RPO nie 
ruszy w tym roku w zakresie drogownictwa, to wszystkie środki z budżetu powiatu przejdą na 
przyszły rok. 

Pan Jan Weremijewicz
Powiat powinien dokończyć pobocze drogi do Siemiatycz,  droga ta powinna być zrobiona 
całościowo, łącznie z poboczami i rowami.

Pan Mikołaj Strapko – sołtys wsi Radziwiłłówka
Kiedy zostanie zrobiona zatoczka na drodze wojewódzkiej, przy przystanku autobusowym, w 
Radziwiłłówce?

Pan Wójt Gminy
Zwracaliśmy się z tym do Wojewódzkiego Zarządu Dróg, odpowiedziano nam, że nie mają na 
ten cel środków. Będziemy im przypominać o tej sprawie, może w nowym budżecie będą 
mieli jakieś środki.

Pan Władysław Stankiewicz – sołtys wsi Mielnik
1. Wczoraj przywieziono linę do promu i od wczoraj prom funkcjonuje. Jest problem z 

przewoźnikiem,  ponieważ  Pan  Stankiewicz  chce  zrezygnować  z  tej  działalności. 
Powodów jest wiele. Kiedyś prom należał do wsi i mieszkańcy sami się zajmowali 
jego remontem, utrzymaniem. Poprzedni sołtysi też pobierali opłatę za przeprawę. Ci, 
którzy angażowali się w pracach przy promie, nie ponosili opłat za przeprawę. Obecne 
zasady  dzierżawy  promu,  ustalone  przez  Wójta,  są  praktycznie  nie  do  przyjęcia. 
Zawieranie umowy na obsługę promu na I rok nie jest dobrym rozwiązaniem. Prom 
działa  praktycznie  przez  okres  letni,  wakacyjny.  Ponoszenie  przez  dzierżawcę 
odpowiedzialności za prom przez cały rok nie jest w porządku. Wszystkie pojazdy w 
gminie  są  ubezpieczone,  prom  nie  jest.  Za  wszystko  co  się  dzieje  na  promie 
odpowiada  przewoźnik  a  zdaniem Pana Stankiewicza  tak nie  powinno być.  Różne 
akty wandalizmu dotyczyły promu, były przypadki palenia ognisk na podłodze promu, 
zrzucania  bali  do  wody,  odwiązywania  liny.  Ostatnio  zdarzyło  się,  że  lina  została 
przecięta i część jej  skradziono. Nie można za to wszystko obwiniać przewoźnika. 
Nie do przyjęcia jest również ustalona opłata za przejazd. Promem chcieliby rządzić 
wszyscy  –  urzędnicy,  radni,  mieszkańcy  Mielnika  a  ostatnio  nawet  turyści.  Prom 
powinien działać na innych zasadach niż dotychczas – albo komercyjnie i przynosić 
zysk,  jeśli  zaś  ma  promować  gminę,  to  należy  przekazać  go  do  ZGK i  zatrudnić 
pracownika do jego obsługi, co będzie dosyć kosztowne..
Pan  Stankiewicz  zapewnił,  że  do  czasu  wyłonienia  nowego  przewoźnika  będzie  
obsługiwał prom. Prosi jednak, aby było to jak najkrócej.

2. Jest już połowa roku a nic z inwestycji nie robi się w Mielniku. Część rzeczy da się 
wytłumaczyć  oczyszczalnią  i  budową  kolektora  ale  części  rzeczy  nie  da  się  tym 
wytłumaczyć. Skoro nie można robić ulic i chodników w Mielnika, to skupmy się na 
drogach polnych i  innych.  Wymaga się od sołtysa  aby do 15 października  składał 
zapotrzebowanie, potem leży to w szufladzie i nikt do tego nie sięga. Drogi polne nie 
zostały w ogóle ruszone  - ani wyrównane ani dożwirowane. Krawczanka, o którą tyle 
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zabiegali mieszkańcy Mielnika, dalej nie jest zrobiona i nie będzie pewnie zrobiona, 
bo Wójt twierdzi, że prace tam są niezasadne. Prace, które mieszkańcy chcieliby aby 
zostały wykonane w Mielniku, takie jak naprawa dróg polnych, odkrzaczenie brzegów 
rzeki, wymiana przystanków, nie kolidują z budową oczyszczalni i kolektora. Znowu 
zakończy się rok i zostanie nadwyżka, którą trzeba będzie przenieść na rok następny.

3. Pan Stankiewicz zasugerował wymianę szczebelków w ławkach stojących przy małej 
scenie  oraz zapewnienie  ławek przy scenie  dużej.  Podał  przykład  Nurca,  gdzie  na 
imprezy przygotowywane są proste ławki, które potem demontuje się. Imprezy trwają 
kilka godzin i ludzie potrzebują odpocząć. 

4. Odnosząc się to wcześniejszych uwag Pana Wójta, że niektórzy sołtysi nie przychodzą 
do Wójta i nie zgłaszają problemów wsi stwierdził, że Wójt również rzadko odwiedza 
sołtysów, czego Pan Stankiewicz jest przykładem. Od paru lat nie zdarzyło się aby 
Pan Wójt odwiedził sołtysa w Mielniku, w jego obejściu.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że wszystko było dobrze do czasu, do kiedy prom funkcjonował bez rejestracji, 
bez żadnych problemów. Przepisy prawa zmieniły się jednak na tyle,  że prom na starych 
zasadach  nie  może  funkcjonować.  Prom  stał  się  mieniem  komunalnym,  a  mieniem 
komunalnym zarządza  Wójt.  Wszystkie  prace remontowe przy promie  robione były przez 
gminę i na jej koszt, gmina wykonała również wszelkie prace związane z rejestracją promu i 
poniosła koszty z tym związane. Zakupiono już drugą linę do promu. Opłata za przewóz jest 
dochodem przewoźnika, zaś do gminy jest odprowadzana opłata dzierżawna, której wysokość 
jest określona w umowie. Jeśli prom zostałby przekazany dla wsi, to wieś musiałaby pokryć 
koszty remontu, utrzymania i rejestracji.
Sprawa Krawczanki – sołtys  na zebraniu sołeckim przypominał  uczestnikom zebrania  aby 
pytali  o Krawczankę.  Pan Wójt  stwierdził,  że  nie  neguje potrzeby naprawy tej  drogi,  ale 
niewiele  ludzi  z  niej  korzysta.  Sprawa  rozbija  się  o  wykonawców,  bo  jest  dużo  prac  na 
drogach a wykonawców jest ograniczona ilość.
Jeśli chodzi o odkrzaczenie brzegów rzeki, to Wójt nie może podjąć decyzji w tej sprawie ani 
wykonać tam prac, ponieważ teren ten nie jest własnością gminy.
Bez zgody gospodarza terenu nie można tam prowadzić żadnych prac.
Ławeczki w Topolinie – na imprezy w Mielniku przyjeżdża bardzo dużo ludzi, nie jest to taka 
impreza jak w Nurcu, gdzie przychodzi 200 osób. Pan Wójt poinformował, że uczestniczył w 
wielu  masowych  imprezach,  podobnych  do  naszej  i  nie  wszędzie  są  ławeczki.  Nie 
kwestionuje  potrzeby  remontu  istniejących  ławek,  ale  wszystkim  uczestnikom  imprezy 
siedzisk nie da się zapewnić.

Pan Władysław Stankiewicz
Odnosząc się do wypowiedzi  Pana Wójta  stwierdził,  iż  uważa,  że  działalność związana  z 
przeprawą promową nie jest gminie potrzebna. Ustawa o samorządzie gminnym pozwala na 
przekazanie części majątku gminnego sołectwu. Zdaniem Pana Stankiewicza Wójt zachowuje 
się tak, jakby z własnej kieszeni dawał pieniądze. To są pieniądze z budżetu gminy i równie 
dobrze można je dać sołectwu. Inni też mogą wykazać się samorządnością.
Co do Krawczanki to nie jest prawdą, że na zebraniu ludzie zabierali głos z inspiracji sołtysa. 
Ludzie  sami  zabierali  głos  w tej  sprawie.  Pan  sołtys  może  zebrać  podpisy  mieszkańców 
którzy chcą aby został zrobiony wjazd do lasu. Jeśli Wójt twierdzi że w Tokarach trzeba robić 
dojazdy do pól, bo ludzie z tego żyją,  to w Mielniku trzeba robić wjazdy do lasu,  bo od 
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zawsze ludzie tu żyli z lasu.
W  kwestii  ławeczek  na  imprezy  Pan  sołtys  stwierdził,  że  nie  żąda  tych  ławeczek  dla 
wszystkich, ale przynajmniej dla części osób. Sukcesywnie, co roku, ilość ławek mogłaby być 
uzupełniana.

Pan Michał Baranowski
Poinformował, że Zakład Gospodarki Komunalnej otrzymał zlecenie na wykonanie ławek w 
Topolinie (prowizorycznych, na czas imprezy).

Pan Stefan Troc
W sytuacji, kiedy mamy do równania tyle dróg, należy zastanowić się czy nie warto byłoby 
kupić równiarkę, tym bardziej, że tak trudno jest wypożyczyć taki sprzęt. Może inne gminy, 
które posiadają równiarkę, mogłyby nam wypożyczyć?

Pan Sekretarz Gminy
Rada Gminy podejmuje decyzję o wydzieleniu środków z budżetu gminy i przekazaniu ich 
dla sołectwa. Obecnie trwają intensywne prace nad utworzeniem obligatoryjnego funduszu 
sołeckiego, wieś będzie decydowała o przeznaczeniu tego funduszu.
Bezpieczeństwo  na  promie  musi  być  zapewnione,  stąd  są  pewne  wymagania  co  do 
przewoźników. Gmina musi pilnować przestrzegania tych wymogów.
Po zakończeniu sezonu prom należy wprowadzić do zatoki, linę zwinąć i schować, bo koszt 
jej zakupu wynosi ponad 2 tys.złotych.
Z informacji od Pana Wołosińskiego (zarządcy rzeki) wynika, że sołtys wsi Mielnik już przed 
15 kwietnia br. dostał zgodę na odkrzaczanie brzegów rzeki Bug i nie zrealizował tej zgody. 
Jeśli taka zgoda była, to nie należy żądać kolejnej zgody o kogo innego. Teren od promu w 
kierunku Topoliny stanowi własność Wspólnoty Wsi Mielnik. Jest Zarząd Wspólnoty, który 
powinien zająć się tą sprawą.

Pan Wiesław Piotrowski
Zwrócił  się z prośbą o wykonanie nowej tablicy ogłoszeń we wsi. Dotychczasowa tablica 
uległa zniszczeniu (zgniła).

Do punktu 13.

Wobec wyczerpania porządku obrad XVI sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokołowała
Elżbieta Szymańska
                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                            Stefan Troc
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